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Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 19. januar 2022 – OBS Online-møde! 

Det ordinære møde starter kl. 17.15  

Microsoft Teams-møde  

Deltag på din computer eller mobilapp  

Klik her for at deltage i mødet  

Få mere at vide | Mødeindstillinger  

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal 

gives i så god tid som muligt. 

Til stede: Amalie, Per, Laila, Rikke, Mathias, Silas, Julie, Lisbeth, Ane, Jannick, Charlotte, Frank, 
Anita, Severine 
 

Afbud: Elevråd, Rikke N, Sabina 

 

Dagsorden 

0 Tid 
5 min 
(17.15) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst og Godt nytår - herunder punkter til 
evt.? 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, 
orientering, 
Behandling, 
Beslutning 

1 
 

20 min 
(17.20-
17.40) 

Elevrådets punkter. 
Formandskabet medbringer disse efter 
møde med ledelsen 
 

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 

2 20 min 
(17.40 – 
18.00)  

Driftsbudget 2022 fremlægges af ledelsen og 
skal godkendes af skolebestyrelsen, inden det 
kan træde i kraft. 
 
Årsafslutning for 2021 slutter først den 20. 
januar og fremlægges derfor til orientering på 
næste møde med skolebestyrelsen. 
 
Gennemgang af driftsbudget ved FM. 
Dialog om størrelsen på driftsbudget –  

Frank O/D 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_N2Q2NzUzM2YtMTZiZC00OWU5LWJhY2UtNDFiMjg2NWFhYmU0%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22bcdadeed-aa3a-4e65-ae2a-e36cc4b4d235%22%2c%22Oid%22%3a%224e9322b8-5dfe-49a6-913c-8feed5c81566%22%7d
https://aka.ms/JoinTeamsMeeting
https://teams.microsoft.com/meetingOptions/?organizerId=4e9322b8-5dfe-49a6-913c-8feed5c81566&tenantId=bcdadeed-aa3a-4e65-ae2a-e36cc4b4d235&threadId=19_meeting_N2Q2NzUzM2YtMTZiZC00OWU5LWJhY2UtNDFiMjg2NWFhYmU0@thread.v2&messageId=0&language=da-DK
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Kæmpe løft med nye pc og nye tavler. 
Lærerne oplever at de kan supplere deres 
undervisning med de nødvendige UV-
materialer. Medarbejderrepræsentanterne 
oplever, at der blandt personale er tilfredshed 
med nuværende niveau gennem de sidste par 
år. 
 
Ønsker fra personaler: Flere DSA-timer og flere 
supplerende undervisningstimer (også en 
lektiecafe i udskolingen). 
 
Budgettet for 2022 blev godkendt af den 
samlede skolebestyrelse. 
 
 

3 10 min 
(18.00 – 
18.10). 
 
Kort pause 
10. min. 

Indledende orientering om kommende 
skolebestyrelsesvalg forår/sommer 2022. Vi 
drøfter punkter mere indgående på 
martsmødet. 
 

Tidsplan 2022 

Skolebestyrelsesvalg.docx
 

 
Gennemgang af tidsplan ved Frank. Amalie og 
Frank koordinerer ift. et fælles skriv til kommende 
nye forældre, der ønsker at deltage i 
skolebestyrelsesarbejdet  

Frank/Amalie  

3 40 min 
(18.20 – 
19.00) 
 
 

Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens 
tilsynspunkter: 
 
Covid-19-status: 

- Dagligdagen, drift og afledte 
opmærksomhedspunkter. 

Det er en krævende opgave, når elever er 
fraværende i flere perioder (syg, isolation 
alm syg).  Vi har et fravær blandt 
personalet, der pt. er håndterbart, men vi 
skal ikke have for mange yderligere væk. 
Dialog om bemanding  
 

lederteamet O/D/B 
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- Personale- og forældreevaluering af 
online-undervisning under sidste 
nedlukning december/januar. 

Vi ønsker som skole at blive klogere på de 
erfaringer, vi har gjort os under sidste 
online-periode, hvorfor vil gennemføre en 
evaluering blandt lærere og blandt 
forældre med udgangspunkt i skolens 
principper for fjernundervisning. Resultatet 
skal første behandles i MED-Udvalget og 
fremlægges også i SKB: 
 
- Andre statslige udmeldinger + KL 

vejledninger og rammer 
 

Personaleændringer? 
- Skoledel: Freja, der har været vores 

faste vikar i tre år stopper og skal på 
uddannelse. Sandra lærer har fået nyt 
arbejde på en specialskole og stopper, 
som udmeldt til forældre, den 31/1 
2022. 

 
- HFO: Nye studerende lander på 

Hanebjerg Skole. Blandt andet to nye 
studerende til Uvelse afdeling. Anne 
Hjelm vil skrive ud om de nye 
studerende. Vi har et stillingsopslag ud 
til en barselsvikar i HFO’en. Ydermere 
en fratrædelse i HFO’en efter sygdom 
og efter gensidig aftale. 
 

Indsatser på udvalgte årgange/afdelinger:  
- I den samlede skolebestyrelse skal vi 

løbende have fokus på klassestørrelser, 
således at skolen arbejder så optimalt 
som muligt inden for de pædagogiske, 
politiske og økonomiske ramme. 

- Kort fra lederteamet: Hvad rører sig på 
Gørløse, Brødeskov og Uvelse 
afdelingerne? 

Uvelse: Fokus på klassedynamik i 
drengegruppen på 4.U og i 1.U. Det handler 
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om at udvikle grupperne og give dem nye 
strategier og kompetencer. Teamet arbejder 
med voksenstyret aktiviteter i pauserne. Vores 
AKT team understøtter også i dette arbejde. 
God forældredialog. 
 
5.G. Vi har sammen med teamet og 
forældregruppen haft en særlig fokus på at 
understøtte eleverne i at være 
undervisningsparate. Det handle om at skabe 
gode rutiner og skabe en god faglig 
atmosfære. Udover klasseteam, forældre og 
ledelse er det kommunale AKT-team med ind 
over i procesarbejdet. 
 
7. årgang: Vi har haft et forældremøde med 7. 
årgangs forældre. Der var behov for at klæde 
forældrene yderligere på. På mødet blev de 
valgte indsatspunkter præsenteret for 
forældrene. Ydermere en dialog med 
forældrene. Status: Vi ser progression på 
mange parametre (hele vejen rundt). Vi har 
fundet et fælles værdigrundlag og fået samlet 
eleverne i en fælles kultur. 
 
8. årgang er sammenlagt fra 3 klasser til 2. 
Denne proces er gået godt – og meget 
uproblematisk.  
De er pt. ved at lande i de nye og større 
fællesskaber – herunder indretning af nyt 
lokale. Der er oplevet generel og god 
opbakning til sammenlægningen.  
 
0.B: Det er en god gruppe – men med 21 livlige 
størrelser, ser vi også behov for at understøtte 
her pt. AKT-Jonas deltager i nuværende 
periode i klassen i udvalgte timer.  
 
 
Årshjul 21/22 (vedlagt): 

- Budgetstatus 4 kvt. Og årsafslutning 
2021: Finansåret viste som forventede 
et mindre merforbrug på tkr. 500. 
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Merforbruget er opstået på baggrund 
af mindre overført overskud fra 2020 
(politisk beslutning om at reducere 
overførselsmuligheden, hvilket betød 
at skolens investering i PC’ere skulle 
tages fra 2021-budgettet i øget grad 
samt grundet øget lønomkostninger 
ved langtidsfravær i skole og HFO-regi). 

- Forventninger til prognose 22. At 
budgettet er i balance (men at vi 
fortsat er sårbare overfor 
langtidsfravær i de nuværende 
reducerede budgetter). 
 

- Kommende muligt elevtal i 0. klasserne 
herunder omgængere? 

Uvelse: 13 elever over året 
Gørløse: 14 elever 
Brødeskov 21 elever + evt. forespørgsler fra 
andre skoler.  
 

4 30 min 
(19.00 – 
19.30) 

Dialog og høringsmulighed ved ansøgning om 
konvertering af den understøttende 
undervisning på Hanebjerg Skole: 
 
”Jf:  folkeskolelovens § 16 d. Skolens ledelse og 
bestyrelse kan ønske at konvertere understøttende 
undervisningstimer (UUV) mhp. at iværksætte 
andre aktiviteter, der svarer til et tilsvarende 
personaleforbrug i undervisningen”. 
 

§ 16 d - 

ansøgningsskema.DOCX
 

200116-timetalsover

sigt-22-23-ua.pdf
 

 
Ledelsen gennemgik, hvordan der er søgt om 
kortere skoledag, siden dette blev muligt.  
Der har været ansøgt på 8. og 9. årgang fra 
start. Ressourcen har været anvendt til 
tolærerordning i matematik på 8. og Fysik på 9.  

Severine og 
Frank 

O/D 
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Dette skoleår har 4. årgang været en del af 
ansøgningen. Her er timer brugt til to-
lærerordning i dansk. 
 
Erfaringerne fra årene med konvertering er 
gode. Vi ser, at timerne med to lærere giver 
flere og bedre muligheder for at understøtte 
læring – frem for kvantitet mht. antallet af 
timer på skemaet.  
Timer til 15 er sent for en 4. klasses elev.  
 
Den samlede bestyrelse støtter op om 
ansøgningerne også for kommende skoleår og 
meget gerne også for 5. og 6.  
 
Ledelsen er pt. i gang med at se på 
omkostninger ind i HFO ved en længere 
åbningstid.  
 
Ansøgningsskemaer udfyldes i nuværende uge 
– og bestyrelsesformanden underskriver på 
vegne af den samlede bestyrelse ledelsens 
ansøgning.  
 

5 15 min 
(19.30 – 
19.45) 

Evt.  
Arbejdsgruppen ”Overgange” præsenterede 
kort, at de har haft møde i dag og har startet 
oversigt op på vejen mod et idekatalog over, 
hvordan man kan højne samarbejdet på tværs 
af matriklerne.  
Dette bringes ind i lærergrupperegi inden 
næste bestyrelsesmøde, hvorefter et 
sammenskriv præsenteres for bestyrelsen.  
Emnet bliver et separat punkt på dagsordenen 
– her også med mulighed for at udfolde 
forældre-muligheder: Hvordan kan forældre 
støtte op om samarbejde på tværs af 
matriklerne – eller det at vi er en samlet skole.  
 

Amalie orientering og 
drøftelsespunkt
er. 
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Husk at notere kalenderaftaler 

Bilag: Skema til ansøgning af konvertering af UUV, procesplan for det kommende 

skolebestyrelsesvalg i Hillerød Kommune samt timetalsoversigt i fagene i grundskolen for 

kommende skoleår. 

Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

Arbejdende udvalg: 

Klima-udvalg: formandskabet i elevrådet ved Jannick, Frank og Alex (lærer) 

Udvalg om overgange og samarbejde på tværs ved Rikke, Julie, Charlotte og Jannick 


